
Red El�ctrica mou pe�a

La companyia admet que el ramal de la MAT de la Selva no �s lÕ�nica

possibilitat per dotar de m�s energia el TAV i a la Costa Brava sud

Un dels dos tra�ats proposats passaria per Vilablareix, Fornells i Vilob�

El govern admet que t� poc pes a lÕhora dÕincidir en la infraestructura

La companyia Red El�ctrica Espa�ola (REE) ha mogut pe�a i estudia dos altres tra�ats per refor�ar la l�nia

Vic-Bescan� de molt alta tensi� (MAT) a les comarques gironines. Pels responsables de REE, el ramal de la

Selva Ðentre Riudarenes i Santa Coloma de FarnersÐ t� dues alternatives, i sÕhan avingut a estudiar-les. ÒUna

altra cosa �s que siguin viablesÓ, admeten fonts de la companyia.

A proposta de la Generalitat lÕagost del 2020, ahir responsables del govern, dÕEndesa, REE, lÕEstat, la Diputaci�

de Girona, el Consell Comarcal de la Selva i de diversos ajuntaments es van reunir de manera telem�tica en una

sessi� de la taula de treball sobre de les infraestructures necess�ries per dotar de m�s subministrament el�ctric

la demarcaci�. Segons REE, que dep�n del Ministeri dÕInd�stria, Comer� i Turisme, el tren dÕalta velocitat (TAV) i

la xarxa ÒinestableÓ de la comarca de la Selva Ðen paraules dÕahir de responsables dÕEndesaÐ fan necess�ria

una ampliaci� de la l�nia dÕalta tensi�.

LÕoposici� dÕentitats del territori, com ara la plataforma No a la MAT Selva, i del Consell Comarcal, la Diputaci� i

la Generalitat, ha perm�s que REE posi sobre la taula dos tra�ats a banda del ramal selvat�. LÕun vindria des de

Sant Celoni (Vall�s Oriental), al sud, i lÕaltre, des del nord del pa�s, des de la subestaci� de Bescan� (Giron�s). En

els dos casos, la l�nia desembocaria a la subestaci� de Riudarenes, per la qual lÕAjuntament va signar un

conveni amb REE fa vuit anys.

LÕopci� nord aprof itaria infraestructures com ara lÕautopista AP-7, i discorreria, entre altres municipis, per

Vilablareix, Fornells de la Selva i Aiguaviva (Giron�s) i Vilob� dÕOnyar i Riudellots (Selva). Aquesta alternativa t�

alguns defectes com ara que envaeix les instalálacions de lÕaeropor t Girona-Costa Brava, al terme de Vilob�,

segons van exposar els directius de REE.

El 2006, en �poca del tripar tit, la Generalitat havia descar tat un recorregut de la l�nia de 400 kV per Vilablareix i

municipis ve�ns perqu� passava per nuclis habitats i t�cnicament era menys viable.

LÕalcaldessa de Vilob� dÕOnyar (GMI), Cristina Mundet, va assistir a la reuni� dÕahir. Considera que la

infraestructura es far� pels d�f icits dÕenergia detectats, per� que ara les administracions locals han de preservar

Òel patrimoni cultural i paisatg�sticÓ. Mundet reconeix que el fet que una hipot�tica l�nia de molt alta tensi� pugui

passar per Vilob� li genera ÒintranquilálitatÓ. T� molts dubtes que la MAT sigui ÒlÕ�nica maneraÓ de dur m�s energia

all� on en falta.

LÕalcalde de Riudarenes, Josep Pitu Sol� (Junts), �s esc�ptic sobre les alternatives del ramal selvat�. �s

par tidari dÕuna alternativa Òmenys agressivaÓ i es queixa que no hi hagi sobre la taula una altra manera de paláliar

el d�f icit de subministrament. Endesa va demanar la llic�ncia a lÕAjuntament el novembre del 2019 per construir

la subestaci�. La tramitaci� no va anar m�s enll�, i lÕactual equip de govern, de Junts i Som Riudarenes, vol la



derogaci� del projecte. El ramal inclou 37 torres de m�s de 70 metres dÕal�ada entre el poble i Santa Coloma.

Despr�s de la videotrucada dÕahir, totes les par ts implicades han acordat constituir una taula t�cnica, menys

nombrosa, que hauria de def inir els avantatges i els defectes de les tres possibilitats i els detalls de lÕobra.

DÕalguna manera, REE ha fet una selecci� de les propostes que va plantejar el 2016 el Colálegi Of icial dÕEnginyers

Industrials de Catalunya (COIEC) en un informe que havia estat encarregat pel govern.

Efectes del 155

Amb la futura taula t�cnica de treball, la Generalitat vol reivindicar el seu paper a lÕhora de planif icar i tramitar les

infraestructures el�ctriques de transpor t que arran de lÕaplicaci� del 155 han quedat dissoltes, segons informa

lÕag�ncia ACN. Des del 2018 la Generalitat no disposa de compet�ncia en la tramitaci� dÕaquestes

infraestructures, ja que lÕEstat va denunciar un conveni que tenia des de feia 30 anys amb el govern perqu�

assum�s aquesta tasca. El director general dÕEnergia, Manel Torrent, reconeix que des de REE i Endesa seÕls

escolta, per� que Òno tenen lÕ�ltima paraulaÓ i per tant, la posici� del govern �s Òmolt febleÓ.

Torrent va par ticipar en la reuni� dÕahir, igual que el delegat del govern, Pere Vila; el subdelegat del govern

espanyol, Alber t Bramon; el president del Consell Comarcal de la Selva, Salvador Balliu; Jos� Ignacio Lallana

(REE) i Francisco Vizca�no i Isabel Buesa (Endesa), entre molts altres.
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